

**OTHER**

Orders No. 44, 50, 46, 48, 47 (inquiries), 66 (motion), 43 and 36 (inquiries) were called and postponed until the next sitting.

**INQUIRIES**

The Honourable Senator Johnson called the attention of the Senate to the environment and the issue of sustainable development.

After debate,

The Honourable Senator Bosa moved, seconded by the Honourable Senator Bryden, that further debate on the inquiry be adjourned until the next sitting.

The question being put on the motion, it was adopted.

**MOTIONS**

The Honourable Senator Cools moved, seconded by the Honourable Senator Carstairs:

That a Special Committee of the Senate be constituted to examine and report upon the conduct and behaviour of certain justices and barristers of the Ontario Court of Justice (General Division), raised by the Honourable Senator Cools in her speeches on Parliamentary Privilege in the Senate in terms of:

- (i) failing to take judicial notice, of the Law of Parliamentary Privilege, the Constitution of Canada, and the laws of Canada pertaining to the Senate;
- (ii) failing to uphold and enforce the said laws, and the immunities and privileges of the Senate;
- (iii) interfering with and frustrating the enjoyment and exercise of the said laws, immunities, and privileges;
- (iv) inducing failure to observe and comply with the said laws, immunities and privileges;
- (v) impeaching proceedings in Parliament;
- (vi) threatening sanctions on the vindication of the said laws, immunities, and privileges;
- (vii) their conduct and behaviour generally relating to, the Law of Parliamentary Privilege, the Constitution of Canada, the independence of the judiciary, constitutional comity, the dignity of the Senate, and the due administration of justice;

That the Committee be further empowered to consider and report upon related matters which may concern the privileges of the Senate;

**AUTRES**

Les articles n<sup>os</sup> 44, 50, 46, 48, 47 (interpellations), 66 (motion), 43 et 36 (interpellations) sont appelés et différés à la prochaine séance.

**INTERPELLATIONS**

L'honorable sénateur Johnson attire l'attention du Sénat sur l'environnement et la question du développement durable.

Après débat,

L'honorable sénateur Bosa propose, appuyé par l'honorable sénateur Bryden, que la suite du débat sur l'interpellation soit renvoyée à la prochaine séance.

La motion, mise aux voix, est adoptée.

**MOTIONS**

L'honorable sénateur Cools propose, appuyé par l'honorable sénateur Carstairs,

Qu'un comité spécial du Sénat soit constitué pour examiner, afin d'en faire rapport, la conduite de certains juges et avocats de la Cour de justice de l'Ontario (Division générale), signalée dans la déclaration faite au Sénat par l'honorable sénateur Cools, sur le privilège parlementaire, quand ceux-ci :

- i) négligent d'admettre d'office les privilèges parlementaires, la Constitution du Canada et les lois canadiennes concernant le Sénat;
- ii) négligent de respecter et de faire observer les dites lois ainsi que les immunités et les privilèges parlementaires;
- iii) entravent et compromettent l'application des dites lois et l'exercice des dits privilèges et immunités;
- iv) incitent à ne pas respecter les dites lois ainsi que les dits privilèges et immunités;
- v) s'attaquent à la crédibilité des délibérations du Parlement;
- vi) menacent de sévir en justification des dites lois ainsi que des dits privilèges et immunités;
- vii) prennent toute autre mesure liée aux lois sur les privilèges parlementaires, la Constitution du Canada, l'indépendance des juges, la courtoise constitutionnelle, la dignité du Sénat et la bonne administration de la justice;

Que le comité soit aussi autorisé à étudier, pour en faire rapport, d'autres questions liées aux privilèges du Sénat;